
                

Αθήνα, 1 Οκτωβρίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Κωνσταντίνο 

Χατζηδάκη 

 

  

Θέμα: «Πρωταθλήτριες οι Ελληνικές τράπεζες στο επιτοκιακό περιθώριο και 

στα ‘κόκκινα δάνεια’ στην Ευρωζώνη» 

 

Πρωταθλήτριες αναδείχθηκαν για μία ακόμη φορά οι Ελληνικές τράπεζες 

στην Ευρωζώνη, αναφορικά με το επιτοκιακό περιθώριο, αλλά και στον αριθμό των 

μη εξυπηρετούμενων (κόκκινων) δανείων, όπως δημοσιοποίησε πρόσφατα 

η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία που ήρθαν στο φως της δημοσιότητας, στο δεύτερο τρίμηνο 

του 2024, οι Ελληνικές τράπεζες συνεχίζουν να λειτουργούν με επιτοκιακό περιθώριο 

3,32%, το οποίο είναι από τα υψηλότερα στην Ευρωζώνη. Όσον αφορά δε 

στα «κόκκινα» δάνεια, παρά τη σχετική μείωση που έχει συντελεστεί, ο δείκτης, για 

το ίδιο διάστημα, αγγίζει το 4,10% και είναι σχεδόν διπλάσιος του μέσου όρου της 

Ευρωζώνης ,ο οποίος διατηρείται στο 2,30%. 

Επισημαίνεται πως υψηλότερο επιτοκιακό περιθώριο εμφανίζει μόνο η Σλοβενία 

(3,63%), η Λιθουανία (3,67%) και η Λετονία (3,78%).  

Αντιθέτως το επιτοκιακό περιθώριο, δηλαδή η διαφορά μεταξύ των επιτοκίων 

καταθέσεων – χορηγήσεων στο Βέλγιο είναι μόλις 1,41%, στη Γερμανία 1,07%, στην 

Ιταλία 2,31%, και στην Πορτογαλία 2,96%. 
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Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Πότε σκοπεύετε να αναπροσαρμόσετε το επιτοκιακό περιθώριο, δηλαδή τη 

διαφορά μεταξύ των επιτοκίων καταθέσεων – χορηγήσεων, στο τραπεζικό 

σύστημα της Ελλάδας; 

2. Με βάση τα στοιχεία της ΕΚΤ, οι Ελληνικές τράπεζες συνεχίζουν να διαθέτουν 

αναλογικά τα περισσότερα κόκκινα δάνεια σε ολόκληρη την ευρωζώνη (4,1%). Ο 

σχετικός δείκτης κυμαίνεται στο 1,66% στη Γερμανία, στο 1,64% στο Βέλγιο, στο 

2,67% στην Ιταλία, ενώ στην Κύπρο έχει σχεδόν μηδενιστεί. Ποιες είναι οι 

άμεσες ενέργειες που σκοπεύετε να λάβετε, ώστε να μειωθεί περαιτέρω ο αριθμός 

των «κόκκινων» δανείων, επ΄ ωφελεία βεβαίως των δανειοληπτών και ουχί των 

πιστωτικών ιδρυμάτων; 

3. Πόσα κόκκινα δάνεια (σε εκατομμύρια ευρώ) κατέχουν ακόμα στα χαρτοφυλάκια 

τους οι 5 συστημικές τράπεζες (μετά τη συγχώνευση της Attica με την 

Παγκρήτια) και πόσα έχουν ήδη πωληθεί σε funds και εξωχώριες επενδυτικές 

εταιρείες;  

4. Μπορείτε να μας ενημερώσετε για τον ακριβή αριθμό δανειοληπτών που έχουν 

«κόκκινα» δάνεια μόνο στις 5 Ελληνικές τράπεζες, σε σχέση με το συνολικό 

αριθμό οφειλετών που διατηρούν μη εξυπηρετούμενα δάνεια (κόκκινα); 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθηνών 

 

 




